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Tisztelt Elnök Asszony!

„A piaci termékek értékesítése végett kíván-e rendeletet módosítani?" címmel

a Házszabály 90 . §-a alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani Gráf József
földművelésügyi és vidékfejlesztési miniszterhez . A kérdésre a választ írásban
kérem .

Tisztelt Miniszter úr!

Az a hír járja, hogy a több évtizedes múltra tekintő gomolya piaci árusításának befellegzett. Aki ezt a
terméket úgy szeretné értékesíteni, mint az ükanyja, az nem teheti, mert megbüntetik . Így aztán több
száz őstermelő esik el újabb jövedelmi lehetőségtől és leszünk mindannyian - a gomolyát szeretők -
ismét szegényebbek egy Hungarikummal .

Ha nem érlelik ezt a terméket- ezt nevezzük mi magyarok gomolyának-, akkor gomolya túró,
szemben az értelt termékkel, amely már gomolya-sajt . A tejből készült termékek között a túró szerepel
a 200 liternél kevesebb tejet termelő gazdaságok nyerstejből készített termékeiknek a piacon történő
értékesítéséről szóló 1-2003 (L8 .) FVM rendelet 10 . számú mellékletében .

Valószínű, hogy mi megint valamit rosszul értelmeztünk az EU szabályokból, mert több
országban is támogatják, engedik a termelőnek a házánál előállított termékek értékesítését,
természetesen szigorú ellenőrzés mellett.

Véleményem szerint a piacról való kitiltással nem segítik, hanem átláthatatlanabbá teszik a
tejtermékek „háztól történő" eladását . Aki ugyanis eddig a piacon vette meg a kecsketejből készített
termékeket - gomolya -túrót és érlelt sajtokat - az ezután is megveszi a háznál, csak hogy az
ellenőrzés, ami eddig a piacon megtörtént, az most elmarad .

A túróféleségek terén is rosszabb a szabályozásunk, mint sok tagországé, amihez jön még az
éppen fellendülő kecskesajtok és egyéb sajtok kitiltása . Számomra érthetetlen, hogy egy érlelt termék
- mint a sajt - ( az más kérdés, hogy mondjuk más tartósított és érlelt termékkel szemben miért van
hátrányban, mint a kolbász, befőttek, sütemények) miért ne kerülhetne ki a piacra . A különböző sültek
és más termékek is átesnek egy otthoni hatósági vizsgálaton és a piacon is állandó ellenőrzés történik .
E sorból miért kellene kitiltani a különböző sajtféleségeket?

Tisztelt Miniszter úr!

Kíván-e rendeletet módosítani, hogy a több száz éve - mindenki megelégedésére -piacon
értékesített termékek eladása továbbra is lehetséges legyen?

Tisztelettel várom előremutató és a megoldást segítő válaszát .		,
Budapest, 2005 . május 17 .
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